
2016D21562 Lijst van vragen 

De vaste commissie voor Infrastructuur en Milieu heeft een aantal vragen 
voorgelegd aan de bewindspersonen van Infrastructuur en Milieu over het 
Jaarverslag Ministerie van Infrastructuur en Milieu 2015 (Kamerstuk 
34 475 XII, nr. 1). 

Voorzitter van de commissie,
Van Dekken 

Griffier van de commissie,
Tijdink 
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Nr. Vraag 

1 In welke sectoren gaan arbeidsplaatsen verloren als gevolg van de 
te nemen maatregelen om CO2-uitstoot te beperken en in welke 
sectoren wordt groei van werkgelegenheid verwacht? Om hoeveel 
arbeidsplaatsen per sector gaat het? 

2 Welke voor- en nadelen zijn te verwachten bij de invoer van een 
CO2-heffing op producten? Welke gevolgen heeft een CO2-heffing 
op prijsstijgingen en de koopkracht? Welk effect heeft een 
CO2-heffing op de wereldwijde omvang van CO2-uitstoot? 

3 Wat is de stand van zaken bij de aangekondigde doorberekening 
van de kosten van de luchtverkeersleiding voor luchthavens in 
Nederland en wanneer worden hier volgende stappen voorzien? 

4 Kan een inschatting gegeven worden hoeveel procent van ons 
oppervlak momenteel is bestemd voor infrastructuur? 

5 Kan van alle verplaatsingen worden aangegeven hoeveel er met de 
auto, fiets, te voet en het ov worden afgelegd? En welk percentage 
van alle afgelegde kilometers wordt met de auto, fiets en met het 
ov afgelegd? 

6 Hoeveel geld is er de komende tien jaar beschikbaar voor het 
noodzakelijk onderhoud aan en vervanging van kunstwerken? 

7 Hoeveel ton lading is er per spoor, water en weg vervoerd in 2015 
ten opzichte van 2014? Wat is de ambitie voor het aandeel 
vervoerde vracht per spoor, water en weg de komende jaren? 

8 Wat is de toegevoegde waarde in euro’s en medewerkers van de 
twee mainports (havenbedrijf Rotterdam en Schiphol) en de 
brainport Eindhoven? 

9 Zijn er al resultaten/mijlpalen te benoemen van de Agenda Stad tot 
nu toe? Hoeveel geld is er totaal voor de looptijd van dit pro-
gramma gereserveerd? 

10 Hoeveel CO2-uitstoot kost het om een elektrische auto te produce-
ren in vergelijking met een (gemiddelde) benzineauto? 
Hoeveel CO2 is gemoeid met de energieopwekking die nodig is om 
een elektrische auto van stroom te voorzien, in vergelijk met het 
verbruik van een (gemiddelde) bezineauto (beide bij normaal 
gebruik)? 

11 Hoeveel fijnstof komt er vrij bij een elektrische auto en hoeveel bij 
een (gemiddelde) bezineauto (beide bij normaal gebruik)? 

12 Hoe verhouden de Nederlandse normen ten aanzien van elektro-
magnetische straling zich tot de normering in de ons omliggende 
landen? Waar zijn de Nederlandse normen op gebaseerd? Waar 
zijn de normen in de ons omringende landen op gebaseerd? 

13 Welke voortgang is er tot nu toe geboekt met de uitwerking van de 
Laan van de Leefomgeving? 

14 Zijn er dit jaar moeilijkheden rondom de uitwerking van de Laan 
van de Leefomgeving opgetreden? 

15 Loopt de uitwerking van de Laan van de Leefomgeving nog steeds 
volgens planning? 

16 Voorziet u in 2016 moeilijkheden rondom de uitwerking van de 
Laan van de Leefomgeving? 

17 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de versimpeling van 
de Ladder van duurzame verstedelijking? 

18 Hoeveel geld is er tot en met 2015 door het Rijk en door andere 
overheden uitgegeven aan het Nationaal Samenwerkingspro-
gramma Luchtkwaliteit (NSL) sinds de start? Kan aangegeven 
worden aan welke maatregelen en tot welk resultaat dit heeft 
geleid als het gaat om fijnstofvermindering? Kunt u een overzicht 
van de fijnstofvermindering geven in het aantal kilometers weg in 
de jaren 2009 tot en met 2015? Welk percentage komt door 
bronbeleid? 
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19 Kan aangegeven worden aan welke maatregelen en tot welk 
resultaat dit heeft geleid als het gaat om NOx-vermindering? Kunt 
u een overzicht geven van de NOx-vermindering in aantallen 
kilometers weg in de jaren 2009 tot en met 2015? Welk percentage 
komt door bronbeleid? 

20 Op hoeveel kilometers weg wordt voldaan aan de normen van het 
European Road Assessment Programme (EuroRAP)? Welk 
percentage van de rijkswegen voldoet aan de VIND? 

21 Welk percentage van de gemeentelijke wegen voldoet aan 
veiligheidseisen van Cyclyrap dan wel andere veiligheidssystemen 
vanuit bijvoorbeeld het CROW dan wel vanuit EuroRAP-
systhematiek? 

22 Welk percentage van de provinciale wegen voldoet aan veilig-
heidseisen vanuit Proactief Meten van Verkeersveiligheid 
(ProMeV), dan wel andere veiligheidssystemen vanuit bijvoorbeeld 
het CROW dan wel vanuit EuroRAP-systematiek? 

23 Hoeveel geld is er uitgegeven in 2015 aan otteroversteekplaatsen? 
En met welk resultaat? Hoeveel extra dassen maken hier gebruik 
van? 

24 Hoeveel geld is er uitgegeven in 2015 aan vispassages? 
25 In hoeverre is er voldoende financieel bewustzijn en alertheid op 

de rechtmatigheid van financiële transacties bij de medewerkers 
van de beleidsafdelingen? 

26 Welke rapporten zijn bij het ministerie bekend over de milieu, 
gezondheids- en klimaateffecten van het gebruik van LNG in de 
binnenvaart en scheepvaart? Zijn deze gedeeld met de Kamer? 

27 Kunt u voor projecten in het kader van het Meerjarenprogramma 
Infrastructuur, Ruimte en Transport (MIRT) die de afgelopen vijf 
jaar afgerond of begonnen zijn, aangeven hoeveel de financiële 
bijdragen van Rijk, provincie(s) en gemeente(n) waren en hoe deze 
tot elkaar in verhouding staan? 

28 Hoeveel fte zijn er per domein te weinig op het terrein van 
(respectievelijk) bouwprojecten, industriële automatisering, 
bouwtechnische functies en asset- en omgevingsmanagement? 

29 Hoe staat het met het project «de digitale overheid 2017»? 
30 Is er inzicht in de leegstand van recreatiewoningen? 
31 Welke bedragen – vallend onder van de vennootschapsbelasting – 

zijn uitgegeven aan fiscale afschrijving van leegstand over de jaren 
2012, 2013, 2014, 2015? 

32 Hoeveel green deals zijn er binnen I&M afgesloten, met welke 
financiële bijdragen en wat zijn de resultaten? 

33 Hoeveel bedraagt de uitstoot van CO2 van vuilstortplaatsen? Hoe 
wordt dit gemonitord? 

34 Wat is het subsidiebeleid bij het vermijden van tonnen CO2-uitstoot 
bij de onderdelen isolatie, zonneboilers, aardwarmte, aardwarmte 
en groengasrijden? 

35 Wat is een maatschappelijk verantwoord bedrag van één ton CO2? 
36 Hoeveel bedraagt de CO2-uitstoot bij de open te houden vuilstort-

plaatsen (onder de noemer van zogenaamde verduurzaming) voor 
een periode van 25 jaar? 

37 Hoeveel vuilstortplaatsen zijn inmiddels (experimenteel) afgedekt 
met zonnepaneel-folie? 

38 Wat is precies aan voortgang geboekt bij de zes brede MIRT-
onderzoeken en twee MIRT-verkenningen? Wat is de meerwaarde 
van deze nieuwe benadering? 

39 Hoe geeft u concreet uitvoering aan de nieuwe aanpak bereikbaar-
heid waarbij ov, spoor, weg en water worden benaderd als één 
bereikbaarheidssysteem en waarbij burgers en hun reisgedrag 
centraal staan? 
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40 Welk traject is er precies gestart met de decentrale overheden in 
het kader van de verkeersveiligheid om de gelden zo effectief 
mogelijk te besteden? 

41 Hoe verhoudt de conclusie dat door het nieuwe beleid logistiek 
maatwerk kan worden geleverd en dat een efficiencywinst in 
bedieningsprocessen mogelijk was, zich tot de zeer kritische 
geluiden van de binnenvaartsector en de lagere overheden over 
het door het Rijk gevoerde beleid op dit dossier? 

42 Welke concrete resultaten zijn er reeds behaald door «smart 
mobility» op de Europese politieke agenda te zetten? 

43 Welke stappen zijn wat betreft het dossier Schiphol inmiddels 
gezet naar aanleiding van de motie-De Boer c.s. (Kamerstuk 
34 300-A, nr. 26)? 

44 Welke stappen zijn wat betreft het dossier grensoverschrijdend 
openbaar vervoer inmiddels gezet naar aanleiding van de motie-De 
Boer c.s. (Kamerstuk 34 300-A, nr. 26)? 

45 Kunt u uiteenzetten wat de resultaten zijn van het verbeterpro-
gramma stoptonendsein? 

46 Wat voor maatregelen treft u om het aantal stoptonend-
seinpassages nog verder te laten dalen? 

47 Wat is de status van de inhoudelijke overeenstemming inzake NOx 

Emission Control Areas (NECA’s)? Wat is de inhoud, planning en 
consequenties? 

48 Welke vorderingen heeft de Inspectie Leefomgeving en Transport 
(ILT) in 2015 gemaakt ten aanzien van verbeteringen van het 
vlagregister? Kunt u dit toelichten? 

49 De Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA), de Inspectie 
SZW (ISZW) en de Douane zijn bezig met één frontoffice voor 
toezichtactiviteiten aan de buitengrens logistieke keten. Hoe staat 
het hier nu mee? Geldt dit ook voor de zeevaart en short sea 
shipping? Welke besparing levert dit op en betekent dit dat de 
toezichtkosten in de haven navenant kunnen dalen? Kunt u dit 
toelichten? 

50 Welke concrete acties zijn er tot nu toe uitgevoerd om gemeenten 
voor te bereiden op de Omgevingswet? 

51 Welke concrete stappen gaat u zetten om gemeenten voor te 
bereiden op de Omgevingswet? 

52 Kan er een overzicht komen van alle wetswijzigingen die via 
AMvB’s onder de opeenvolgende tranches van de Crisis-en 
herstelwet in bestaande wetten hebben plaatsgevonden? 

53 Kan er een overzicht komen van de artikelen uit bestaande wet- en 
regelgeving waar onder de Crisis- en herstelwet bij aangewezen 
ontwikkelingsgebieden en experimenten van mag worden 
afgeweken? 

54 Kan dieper worden ingegaan op de vraag op welke wijze het 
proces rondom het vormgeven van de nationale omgevingsvisie 
ingericht zal worden? 

55 Zijn er financiële middelen gepaard gegaan bij de stappen die u 
hebt gezet op het gebied van Agenda Stad? Zo ja, hoeveel? 

56 Wanneer wordt het programma Structuurvisie Mainport Schiphol 
Haarlemmermeer (SMASH) ter goedkeuring aan de Kamer 
voorgelegd? En hoe verhoudt zich dit tot de voornemens uit de 
Actieagenda Schiphol? 

57 Op welke wijze wordt duurzaamheid vormgegeven in de MIRT-
projecten? Welke financiën zijn hiermee gemoeid? 
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58 In hoeverre zijn de afgekeurde keringen uit de derde en verlengde 
derde toetsing opgenomen in het nieuwe Hoogwaterbescher-
mingsprogramma (HWBP)? Welk percentage is hierin niet 
opgenomen en wat betekent dat voor de waterveiligheid? 

59 In hoeverre zijn de doelstellingen uit de topsector behaald? 
60 Welke resultaten zijn er behaald met Homogene Groep Interna-

tionale Samenwerking (HGIS)? In hoeverre dragen waterschappen 
ook bij aan ontwikkelingssamenwerking en wordt de afstemming 
gezocht in het kader van effectiviteit? 

61 Waarom verleent de rijksoverheid subsidie aan waterschappen in 
het kader van kinderopvang? 

62 Op welke wijze wordt er in de toekomst zorg voor gedragen dat het 
doelbereik van het onderdeel ruimtelijk instrumentarium, oftewel 
de invulling van de systeemverantwoordelijkheid, wordt 
aangegeven? 

63 Wat verklaart de hogere uitgaven aan subsidies op artikel 13.01.02? 
64 Waaruit bestaan de wettelijke taken, ondersteuning van de 

beleidsontwikkeling, het organiseren van een kennis en experti-
senetwerk en daarmee de overheden faciliteren ten aanzien van de 
thema’s Bodem en Ondergrond door Rijkswaterstaat? Maakt 
bodemdaling hier onderdeel van uit? 

65 Hoeveel automobilisten waren er in totaal in 2015? 
66 Met welke stijging (in procenten) neemt het wegverkeer per jaar 

toe momenteel? In hoeveel procent van de gevallen is de reis met 
de auto sneller dan met het ov? 

67 Welk deel van de boetes wordt opgelegd in de bebouwde kom en 
welk deel buiten bebouwde kom? Kan er een splitsing gemaakt 
worden naar het soort boetes (HelmGRAS en andere overtredin-
gen)? 

68 Welk deel van de boetes wordt opgelegd naar aanleiding van 
trajectcontroles, welk deel door flitspalen en welk deel na 
staandehoudingen? 

69 Hoeveel staandehoudingen zijn er door de politie uitgevoerd in 
2015 en hoeveel in 2014? 

70 Wat zijn de totale boeteopbrengsten? Kan er splitsing worden 
gemaakt naar soort overtredingen? Wat zouden de kosten zijn als 
bijvoorbeeld de eerste 10 kilometer te hard wordt kwijtgescholden/
genegeerd? 

71 Heeft u inzicht in de mate van vervuiling per vervoerde eenheid in 
het goederentransport? Kunt u dit uitsplitsen naar modaliteit? 

72 Wanneer wordt het onderzoek naar de aard en mechanismen van 
de congestiegroei afgerond en naar de Kamer gestuurd? 

73 Wat moet er gebeuren om de streefwaarde van het Meerjarenpro-
gramma Infrastructuur, Ruimte en Transport (MJPG) van 0 in 2020 
te realiseren? Is het voorgenomen programma hiervoor 
voldoende? 

74 Kan de prestatie van Nederland ten aanzien van het aantal 
resterende knelpunten met NOx en fijnstof vergeleken worden met 
die van andere EU-landen? Kunnen verklaringen voor deze 
verschillen gegeven worden? In hoeverre liggen deze prestaties 
uiteen van de normen van de Wereldgezondheidsorganisatie 
(WHO)? 

75 Wat is in percentages de toename van NOx en fijnstof bij een 
verhoging van de snelheid van 80 km/u naar 100 km/u, van 100 
km/u naar 120 km/u en van 120 km/u naar 130 km/u? 

76 Wat is in percentages de toename van NOx en fijnstof bij een 
snelheid van 20 km/u, 30 km/u, 60 km/u en 80 km/uur? 

77 Wat zijn de grootste veroorzakers van roetuitstoot nu en in 2020? 
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78 Wat zijn de meest kosteneffectieve maatregelen om geluidshinder 
langs het spoor te reduceren? Wat zijn de ambities voor nu en in 
2020? Welke nieuwe innovaties zijn er op korte termijn te 
verwachten? 

79 Wat zijn de meest kosteneffectieve maatregelen om geluidshinder 
langs de wegen te reduceren? Wat zijn de ambities voor nu en in 
2020? Welke nieuwe innovaties zijn er op korte termijn te 
verwachten? 

80 Wordt er standaard bij een dodelijk ongeluk een bloedtest 
afgenomen? 

81 Wat is de verklaring voor de stijging van het aantal verkeersge-
wonden? Kan er een overzicht worden gegeven van de leeftijds-
klassen en de vervoersmiddelen (fiets, auto etc.) in 2015 ten 
opzichte van 2014, 2013, 2012, 2011 en 2010? 

82 Welke filedruk voorziet het Kennisinstituut voor Mobiliteitsbeleid 
(KIM) precies tot 2020? En welke filedruk na 2020 inclusief de 
aangekondigde grote wegenprojecten? 

83 Hoeveel geld is er door de rijksoverheid in de afgelopen jaren in 
het NSL geïnvesteerd? En wat zijn de voornemens voor de 
komende vier jaar? Wat zijn de nog lopende juridische verplichtin-
gen en de vrij besteedbare ruimte binnen het huidige programma? 

84 Wat betekent het dat niet alle op papier vereiste geluidsmaatrege-
len even effectief zijn? Wat betekent dit voor de streefwaarde in 
2020? En wat betekent het concreet voor omwoners? 

85 Welk percentage aan middelen binnen het programma Beter 
Benutten is uitgegeven aan projecten die vallen onder de noemer 
gedragsbeïnvloeding? Wat zijn hiervan de resultaten? Welk bedrag 
is hiermee in zijn totaliteit gemoeid? Wat zijn de juridisch aange-
gane verplichtingen? Welke vrij besteedbare ruimte is er nog 
beschikbaar? En wat zijn de verwachtingen voor de komende 
jaren? 

86 Welk percentage aan middelen binnen het programma Beter 
Benutten is uitgegeven aan projecten die vallen onder de noemer 
Intelligente Transportsystemen (ITS)? Welk bedrag is hiermee in 
zijn totaliteit gemoeid? Wat zijn hiervan de resultaten? Wat zijn de 
juridisch aangegane verplichtingen? Welke vrij besteedbare ruimte 
is er nog beschikbaar? En wat zijn de verwachtingen voor de 
komende jaren? 

87 Welk percentage aan middelen binnen het programma Beter 
Benutten is uitgegeven aan projecten die vallen onder de noemer 
infrastructuur? Wat zijn hiervan de resultaten? Welk bedrag is 
hiermee in zijn totaliteit gemoeid? Wat zijn de juridisch aangegane 
verplichtingen? Welke vrij besteedbare ruimte is er nog beschik-
baar? En wat zijn de verwachtingen voor de komende jaren? 

88 Welk percentage aan middelen binnen het programma Beter 
Benutten is uitgegeven aan projecten die vallen onder de noemer 
fietsbeleid? Welk bedrag is hiermee in zijn totaliteit gemoeid? Wat 
zijn hiervan de resultaten? Wat zijn de juridisch aangegane 
verplichtingen? Welke vrij besteedbare ruimte is er nog beschik-
baar? En wat zijn de verwachtingen voor de komende jaren? 

89 Is in het programma Beter Benutten een doelstelling opgenomen 
voor NOx en PM10? Zo ja, welke? Zijn hier specifieke projecten voor 
gestart? Zo ja, welke en welk bedrag is hiermee gemoeid? 

90 Kunt u de afname van NOx en PM10 relateren aan de vastgestelde 
Europese luchtkwaliteitsnormen? Op welke punten heeft deze 
geleid tot een vermindering van de knelpunten uit het NSL? En met 
welke maatregelen is dit gerealiseerd? 
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91 Wat zijn de meest kosteneffectieve maatregelen om fijnstof te 
reduceren? Welke nieuwe innovaties zijn er op korte termijn te 
verwachten? Wat is de grootste veroorzaker van fijnstof nu en in 
2020 en in 2030? 

92 Wat zijn de meest kosteneffectieve maatregelen om stikstof (NOx) 
te reduceren? Welke nieuwe innovaties zijn er op korte termijn te 
verwachten? Wat is de grootste veroorzaker van NOx nu en in 2020 
en in 2030? 

93 Klopt het dat het merendeel van de 326.000 resterende woningen 
onder het kopje geluidshinder pas na 2018 gesaneerd zal worden 
omdat het akoestisch onderzoek nog moet worden afgerond en 
maatregelen geprioriteerd moeten worden? 

94 Klop het feit dat er bij het saneren van woningen met geluidshin-
der in maatregelen geprioriteerd moet aan worden om binnen het 
beschikbare budget te blijven? 

95 Welke opdracht is er aan het kennisplatform tunnelveiligheid 
gegeven? Wat is hier uitgekomen en welk bedrag is hiermee 
gemoeid? 

96 Vanuit welke post op het Infrastructuurfonds is het geld voor Beter 
Benutten overgeboekt? 

97 Kunt u een overzicht geven van de organisaties en bedragen onder 
de overige subsidies? Welke resultaatsverplichtingen zijn hierbij 
afgesproken? 

98 In hoeverre vindt er in de subsidieverstrekking vooraf en achteraf 
een toetsing plaats of de activiteiten dan wel opdrachten ook door 
marktpartijen kunnen worden uitgevoerd? Denk hierbij aan de 
subsidie voor de rijscholenkiezer. 

99 Welke resultaatverplichtingen zijn er afgesproken in het kader van 
de verstrekte subsidies Beter Benutten? 

100 Waarom is de evaluatie van de subsidie van de Fietsersbond 
voorzien in 2019, in plaats van 2017? Zou de evaluatie conform de 
laatste subsidiebeschikking niet deze zomer moeten plaatsvinden 
als de regeling tot 2017 loopt? Zo nee, waarom niet? 

101 Hoe staat het met de uitvoering van de motie-De Boer (Kamerstuk-
nummer 31 521, nr. 98)? 

102 Waarom worden de gegevens ten aanzien van reizigerskilometers 
in het regionaal openbaar vervoer niet meer verzameld? 

103 Wat was de vervoersgroei in het ov (alle modaliteiten) in 2015 ten 
opzichte van 2014? 

104 Zou het gezien de toename in het aantal (gewelds)incidenten tegen 
ov-personeel niet raadzaam zijn deze meting jaarlijks uit te voeren? 
Zo ja, per wanneer kan die worden uitgevoerd? Zo nee, waarom 
niet? 

105 Kunt een overzicht geven van de organisaties en bedragen onder 
de overige subsidies? Welke resultaatsverplichtingen zijn hierbij 
afgesproken? 

106 In hoeverre vindt er in de subsidieverstrekking vooraf en achteraf 
een toetsing plaats of de activiteiten dan wel opdrachten ook door 
marktpartijen kunnen worden uitgevoerd? 

107 Wat verklaart de hogere uitgaven aan subsidies op artikel 15.01.02? 
108 Hoeveel treinreizigers waren er in totaal in 2015? 
109 Wat zijn de totale opbrengsten uit de gebruiksvergoedingen voor 

het spoor? 
110 Hoe kunt u, in het licht van de door u geformuleerde doelstelling 

op artikel 16 spoor, verklaren dat een omvangrijke modal shift van 
weg naar spoor uitblijft? Welke redenen liggen hieraan ten 
grondslag? 
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111 Kunt u de term «toenemende mate» in de zin «De Lange Termijn 
Spooragenda heeft tot doel het verbeteren van de kwaliteit van het 
spoor zodat reizigers en verladers de trein in toenemende mate als 
een aantrekkelijke vervoersoptie zien en gebruiken» kwantificeren? 

112 Kan, gegeven de nieuwe concessie waarin met andere waarden 
wordt gerekend, toch een appreciatie gegeven worden van de 
lagere vijf-minutenpunctualiteit in 2015 ten opzichte van 2014? Kan 
ditzelfde worden gedaan voor het lagere klantoordeel voor op tijd 
rijden? 

113 Hoe beoordeelt u het feit dat de indicator punctualiteit op het 
hoofdrailnet op alle indicatoren lager is dan in 2014? 

114 Waarom wordt er geen werknemersoordeel sociale veiligheid 
berekend? Zijn er voornemens daartoe? 

115 Wat is er inzake bodemsanering van NS-percelen gedaan en wat 
heeft het gekost? 

116 Wat heeft de subsidieregeling GSM Rail-interferentie gekost en wat 
is hiervoor gebeurd? Wat is de doelstelling? 

117 Wat is de bijdrage van Schiphol aan het Nederlandse bnp? En wat 
is zijn bijdrage aan het totaal van de Nederlandse luchtvaartsector? 

118 Waarom is er bij de benchmark gekozen voor vergelijken met 
luchthavens met grote thuismarkten en niet voor luchthavens met 
een met Schiphol vergelijkbare thuismarkt? 

119 Wat is de rangorde in Europese luchthavens wanneer ook de 
inspectiekosten worden meegenomen, naast de luchthavengelden, 
ATC-heffingen en overheidsheffingen? Op welke plek staat 
Schiphol dan in 2015? 

120 Waarom loopt het gebruiksjaar Totaal Risicogewicht Grenswaarde 
(TRG) 2015 van 1 november 2013 tot 31 oktober 2014? 

121 Wat is de verklaring voor de afname in vrachtvolume? Heeft er een 
verschuiving plaatsgevonden naar een andere modaliteit? 

122 Wat is de reden van de forse toename van «Air Traffic Flow 
Management»-vertraging (ATFM) per vlucht voor het derde jaar op 
rij? 

123 In hoeverre kan de toename in ATFM in 2015 ten opzichte van 2014 
worden verklaard door luchtverkeersleiding? Kan dit worden 
toegelicht? 

124 Wat wordt er gedaan om de negatieve trend bij ATFM-vertraging 
per vlucht te keren? 

125 Kan een overzicht gegeven worden van het aantal luchtverkeerslei-
ders in Nederlands sinds 2010? Zijn er voldoende luchtverkeerslei-
ders opgeleid om per 2018 luchthaven Lelystad te openen? Graag 
een toelichting. 

126 Hoe staat het met de uitvoering van de motie-Visser inzake de 
invulling van de vierde baanregel (Kamerstuknummer 34 098, nr. 
14)? 

127 Wat is de bijdrage van de Rotterdamse haven aan het Nederlandse 
bnp? En wat aan het totaal van de Nederlandse scheepvaartsector? 

128 Wat is de inbreng van I&M geweest ten behoeve van de topsector 
logistiek en wat is hiermee gebeurd? 

129 Wat verklaart de daling in passeertijd van sluizen en hoofdtrans-
portassen in 2015 ten opzichte van 2014? Kan in bedragen worden 
uitgedrukt wat hier de gevolgen van zijn? Wanneer zal de 
passeertijd van sluizen en hoofdtransportassen naar verwachting 
meer in de richting van de streefwaarde gaan opschuiven? Kunnen 
er in de tussentijd andere tijdelijke maatregelen genomen worden? 

130 Wat verklaart het stijgende marktaandeel van havenbedrijf 
Rotterdam? 
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131 Is er ten aanzien van de afname in het aantal handelsvaartschepen, 
met zijn weerslag op het tonnage van de vloot onder Nederlandse 
vlag, sprake van een trend? Zo ja, wat doen we daartegen? Als dit 
niet bekend is, bent u dan bereid dit te onderzoeken? 

132 Wat is de verklaring voor een toename in de door Nederland 
beheerde vloot? 

133 Wat waren de resultaten van het Nederlandse voorzitterschap van 
de Centrale Commissie voor de Rijnvaart (CCR)? 

134 Is bekend wat de uitstoot van CO2 van de Nederlandse binnen-
vaartvloot is? Kan dit procentueel worden vergeleken met de 
uitstoot van deze sector in andere EU-lidstaten? En hoe zit het met 
andere stoffen zoals NOx, SOx en fijnstof? 

135 Welke economische kansen biedt beperking van CO2-uitstoot? 
136 Hoeveel CO2-emissierechten zijn nu in omloop en hoeveel hiervan 

zijn in «Nederlandse handen»? Hoeveel emissierechten zijn «vrij» 
door Nederland uit de markt te halen? Hoeveel kost het om 
emissierechten uit de markt te halen wanneer deze vrijkomen door 
het sluiten van de kolencentrales? 

137 Wat is het CO2-uitstootplafond als de klimaatdoelstellingen uit het 
Akkoord van Parijs moeten worden gehaald? In hoeveel jaar kan 
naar dit plafond worden toegewerkt? 

138 Hoeveel is afgelopen jaar, dit jaar en wordt naar verwachting 
komend jaar uitgegeven aan subsidie voor bijstook van biomassa? 
Welke grondstoffen betreft de biomassabijstook in Nederland? 
Hoeveel wordt aan Canadees hout geïmporteerd om als biomassa 
te worden verbrand? 

139 Hoe worden met het aangaan en organiseren van allianties met en 
tussen bedrijven, branches, overheden en kennisorganisaties en de 
zogenaamde green deals de doelen uit de Klimaatbrief en de 
Lokale Klimaatagenda tot succesvolle uitvoering gebracht? Op 
welke wijze dragen financiële incentives hieraan bij? Kunnen hier 
concrete voorbeelden van worden gegeven? 

140 Hoe wordt toegewerkt naar het meewegen van klimaat- en 
milieu-impact in economische modellen en productieprocessen? 
Zijn hier voorbeelden van te geven? 

141 Welke bepalingen uit de vrijhandelsverdragen (TTIP en CETA) 
raken aan milieu en klimaatbeleid? Hoe worden deze verdragen op 
mogelijke milieu en klimaateffecten beoordeeld? 

142 Hoeveel middelen zijn vorig jaar, dit jaar en worden komend jaar 
ingezet voor technologische innovatie om de overgang naar een 
duurzame maatschappij te stimuleren? Kunnen concrete voorbeel-
den worden gegeven hoe deze middelen worden ingezet? Welk 
deel hiervan komt ten goede aan vrij onderzoek? 

143 Welke (soort) bedrijven ontvangen subsidie via de Milieu investe-
ringsaftrek (MIA), vrijwillige afschrijving milieu-investeringen 
(Vamil) en Groen Beleggen? Zijn dit vooral multinationals, grote 
beursgenoteerde ondernemingen of bedrijven binnen het mkb of 
zzp’ers? 

144 Kan met specifieke voorbeelden worden toegelicht op welke wijze 
de transportsector tot een vermindering van CO2-uitstoot kan 
komen? 

145 Welke oorzaken liggen ten grondslag aan de geraamde overschrij-
ding van het CO2-emissieplafond in de sectoren «gebouwde 
omgeving», «landbouw» en «overig»? Met welke maatregelen 
wordt de uitstoot verlaagd om de doelstellingen voor 2020, 2040 
en 2050 te behalen? 

9
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146 Is in de raming over het doelbereik van de sectorale emissiepla-
fonds de voorlopige voortgang van het energieakkoord in acht 
genomen? 

147 Welke concrete acties worden ingezet om de planning en de 
doelstellingen hernieuwbare energie uit de NEV te halen? 

148 Hoe verhouden de doelen en inspanning ten aanzien van her-
nieuwbare energie zich tot de klimaatdoelen ten aanzien van CO2 

reductie? Welk spanningsveld zit tussen deze twee doelen? 
149 Met hoeveel is de CO2-uitstoot gedaald door de bijtelling voor het 

privé gebruik van zakelijke auto’s? 
150 Wat is de CO2-uitstoot van Nederland en Europa (in procenten) ten 

opzichte van de totale mondiale uitstoot? Kunnen deze percenta-
ges ook voor NOx en fijnstof gegeven worden? En kan ten aanzien 
van deze laatste twee stoffen worden aangegeven in hoeverre 
Nederland voldoet aan de WHO-waarden? 

151 Kunt u nader toelichten hoe u op basis van de Nederlandse 
Energieverkenning (NEV) concludeert dat Nederland naar 
verwachting ruimschoots voldoet aan zijn Europese doel voor 
reductie van uitstoot van broeikasgassen in 2020? 

152 Wat is het voorgenomen beleid naar aanleiding van de uitspraak 
van de rechtszaak van Urgenda tegen de staat? 

153 Hoe wilt u het emissiehandelssysteem vereenvoudigen om het te 
versterken? 

154 Hoe staan de Europese doelstellingen met betrekking tot hernieuw-
bare energie, de uitstoot van broeikasgassen en energie-efficiëntie 
in verhouding met het Energieakkoord in Nederland? 

155 Kunnen de hogere uitgaven ten bate van het Rijksinstituut voor 
Volksgezondheid en Milieu (RIVM) en de Rijksdienst voor onderne-
mend Nederland (RVO) worden uitgesplitst? Wat komt waar 
precies vandaan en wat wordt waaraan uitgegeven? 

156 Wat is momenteel de prijs voor een ton uitgestoten CO2? 
157 Welke objecten en locaties vallen onder «overig» in de tabel over 

het tegengaan van geluidshinder? 
158 Waarom zijn slechts 434 «overige» locaties aangepakt bij het 

tegengaan van geluidshinder, terwijl er 700 locaties gepland 
waren? 

159 Welk deel van de 326.000 resterende woningen zullen door de 
prioritering van de maatregelen tot en met 2018 geluidshinder 
ondervinden? Wat zijn de geschatte gezondheidsgevolgen en 
bijbehorende kosten hiervan? 

160 Welk deel van de 326.00 resterende woningen zijn gelegen aan 
wegtrajecten waar 130 kilometer per uur gereden mag worden? 

161 Wanneer zijn de gerealiseerde emissies voor 2015 bekend en 
wordt de Kamer hierover geïnformeerd? 

162 Kunt u een overzicht geven van de financiële middelen die sinds 
2007 beschikbaar zijn gesteld voor het NSL? Hierbij graag ook een 
onderverdeling naar de bestedingen, zowel op rijksniveau als 
lokaal. 

163 Is er inzicht in de kosteneffectiviteit van de genomen maatregelen 
in het kader van het NSL? 

164 Wat zijn de voornemens voor de komende jaren qua financiën en 
maatregelen voor het NSL? Naar welke doelstellingen wordt er 
gestreefd? 

165 Hoe staat het Gotenburg-protocol in verhouding tot de 
WHO-waarden? 

166 Kunt u een overzicht geven van de organisaties en bedragen onder 
de overige subsidies? Welke resultaatsverplichtingen zijn hierbij 
afgesproken? 
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167 Zijn er al resultaten/mijlpalen te benoemen van de Agenda 
Gezonde Stad tot nu toe? Hoeveel geld is er totaal voor de looptijd 
van dit programma gereserveerd? 

168 Kan concreet worden aangegeven welke maatregelen in het kader 
van het NSL met deze extra gelden uit het Infrastructuurfonds zijn 
uitgevoerd? Uit welk artikel van het Infrastructuurfonds is dit 
overgeboekt? 

169 Klopt het dat bijna een kwart van het begrote budget (20.01.04) 
voor de bijdrage aan medeoverheden wegverkeerslawaai niet is 
uitgegeven? Gaat dit budget alsnog naar het bestrijden van 
geluidshinder? 

170 Welk percentage van de inkoop door overheden kan «duurzaam» 
worden genoemd? Hoe wordt dit uitgesplitst naar de verschillende 
overheden? 

171 Welk percentage van het in Nederland ingevoerde en verwerkte 
hout is duurzaam? Welk percentage van houtproducten is gemaakt 
van duurzaam hout? Hoeveel kg van het in Nederland ingevoerde 
en verwerkte hout is niet als duurzaam en gecertificeerd te 
labelen? 

172 Wat verklaart de afvlakking van de stijging van «nuttige toepas-
sing» van afval sinds 2011? 

173 Hoe worden de middelen die worden verstrekt via de posten 
Opdrachten en Subsidies ingezet? 

174 Kunnen de subsidies ten bate van Stichting Milieu Centraal en 
Stichting Milieukeur verantwoord worden? Met andere woorden, 
waaraan zijn ze exact uitgegeven? Kan nader worden gepreciseerd 
waaraan de bijdrage ten bate van Rijkswaterstaat (RWS), unit 
Leefomgeving, is besteed? 

175 Kunt u een overzicht geven van de organisaties en bedragen onder 
de overige subsidies? Welke resultaatsverplichtingen zijn hierbij 
afgesproken? 

176 Wanneer worden de resultaten verwacht van het project dat in 
2016 moet resulteren in suggesties voor een pragmatische aanpak 
om de risico’s van hormoonverstorende stoffen te beheersen? 

177 Zijn er al resultaten te melden naar aanleiding van de inzet van 
Nederland op het verbeteren van de implementatie van Registratie, 
evaluatie en autorisatie chemische stoffen (REACH)? 

178 Wat is de reden dat er substantieel minder luchtvaart gerelateerde 
vergunningen zijn verstrekt door de ILT dan gepland? 

179 Welke oorzaak heeft het dat op een aantal terreinen het aantal 
inspecties ver achter de planning blijft? Welke stappen worden 
gezet om het aantal inspecties komend jaar te vergroten? 

180 Hoeveel mensen, gemeten in fte, zijn er werkzaam bij de ILT, 
uitgesplitst per onderdeel toezicht en onderdeel handhaving? 

181 Wat verklaart het lagere aantal gerealiseerde objectinspecties ten 
aanzien van rail- en wegvervoer? Is het capaciteitsgebrek als 
gevolg waarvan minder audits in de scheepvaart zijn uitgevoerd 
inmiddels opgelost? 

182 In welk opzicht is het toezicht bij water, bodem en bouwen en 
Risicovolle Stoffen en producten effectiever vanwege administra-
tiecontroles in plaats van objectinspecties? 

183 Hoe fraudegevoelig is het onderdeel Water, bodem en bouwen en 
Risicovolle Stoffen en Producten wanneer daar administratiecon-
troles uitgevoerd worden in plaats van objectinspecties en audits? 
Hoe wordt dit effect in beeld gehouden? 
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184 Wat is de planning van het interne veranderingstraject van de ILT? 
Wat gaan de ondernemer en burger hiervan merken? Welke 
financiële consequenties heeft dit? Welke besparing levert een 
betere samenwerking met andere inspecties op? Richt het toezicht 
zich meer op risicogericht toezicht? 

185 Is bekend wat gemeenten en provincies in 2015 uitgaven aan 
aanleg en BOV-wegen? 

186 Wat zijn de effecten van de uitgaven vanuit het artikel Brede 
Doeluitkering (BDU) in het kader van BB? 

187 In hoeverre worden de middelen uit het voormalige BDU betrokken 
bij de nieuwe MIRT werkwijze? 

188 Kan de onderschrijding op dit artikel, met name het Infrastructuur-
fonds (IF), nader worden toegelicht? Hoe staat dit in verhouding tot 
eerdere jaren? 

189 Kan een nadere toelichting gegeven worden op de generale 
kasschuif (250 miljoen euro uit 2015 naar 2016, 2018 en 2019)? 

190 Waaruit kunnen de lagere uitgaven op art. 13 spoorwegen en art. 
14 worden verklaard? 

191 Wat zijn de kosten van de marktverkenning voor het regerings-
vliegtuig? En wanneer worden de uitkomsten gedeeld met de 
Kamer? 

192 Op welke termijn wordt het regeringsvliegtuig vervangen? Wat 
betekent dat voor de toename van de kosten voor onderhoud de 
komende jaren? 

193 Wat verklaart de onderschrijding op de uitgaven aan ProRail? 
194 Kan een toelichting gegeven worden op de zinsnede: «De meest 

waarschijnlijke fout ad € 12.546.000 betreft inhuur verantwoord op 
het beleidsartikel € 9.758.000 en een voorschot dat later is betaald 
dan voorgeschreven in de beschikking € 2.788.000. De meest 
waarschijnlijke onzekerheid ad € 6.970.000 betreft betalingen van 
facturen waarvoor in onvoldoende mate is vastgesteld dat de 
desbetreffende prestaties zijn geleverd.»? 

195 Kan een toelichting gegeven worden op de zinsnede: «De meest 
waarschijnlijke onzekerheid ad € 12.493.000 betreft betalingen van 
facturen waarvoor in onvoldoende mate is vastgesteld dat de 
desbetreffende prestaties zijn geleverd.»? 

196 Welke concrete werkzaamheden zijn er in 2015 verricht voor 
naleving van Emission Trading System (ETS) voor de luchtvaart en 
waarom? 

197 Hoe is het gesteld met het verplichte gebruik van het BAG 
(Basisadministratie Adressen en Gebouwen)? 

198 Hoe is het gesteld met de monitoring, toezicht en handhaving, en 
bijsturing van kwaliteit van de BAG? 

199 Hoe is het gesteld met het koppelen van de OVV-sector (openbare 
orde en veiligheid) en het koppelen van het geïntegreerde 
meldkamersysteem (GMS) aan het BAG? 

200 Hoeveel extra fte zijn er aangenomen bij BAG BAO (Bronhouders 
en Afnemers Overleg) om de doorzettingsmacht beter te regelen? 

201 Benut de belastingdienst inmiddels de BAG? Zo nee, waarom niet? 
202 Welke relevante bestuursorganen zijn als afnemers sinds 2014–

2015 aangesloten op de BAG? Welke niet? 
203 Hoe staat het met relevante wetswijzigingen in het kader van de 

BAG? 
204 Kan aangegeven worden welke inspanningen zijn ondernomen om 

het inhuurpercentage onder de geldende 10%-norm te houden? 
205 Wat was het uurtarief in de vier overschrijdingen? 
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206 Bij hoeveel uitgegeven eersteklasreisrechten is er sprake van 
medische verklaringen? Hoeveel medische verklaringen ontbreken 
daarbij? 

207 Op welke wijze zal zorg gedragen worden voor het op de hoogte 
brengen van de richtlijnen voor budgethouders bij waterwerken? 
Komt hier een kengetal voor?
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